
  

         Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 

L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K 

seje Izvršnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 3. 10. 2012 ob 15.00 v sejni sobi IJS 

  

Prisotni: A. Fekonja, G. Kramberger, M. Gams, Z. Jernejc,  R. Ponikvar , T. Martun, M. Štraus, C. Filipič, J. 
Pungerčar, T. Ručigaj, G. Tavčar, I. Zajc, D. Zupančič, B. Žefran 

Odsotnost zaradi službene obveznosti, dopustov so opravičili: I. Falnoga, J. Jakofčič, M. Koželj, R. Pergarec   

Drugi prisotni:  direktor IJS prof. dr. Jadran Lenarčič 

  

Glede na varčevalne ukrepe, ki jih namerava vlada predlagati ob hkratnem sprejemanju letnega 
proračuna  za naslednje leto, se zavedamo, da bo denarja za znanost, kamor spada IJS, premalo, da bi 
pokrili stroške poslovanja in delovanja v takšnem obsegu, kot ga imamo. Špekuliranja o nižanju osebnih 
dohodkov, krčenju števila zaposlenih v javnem sektorju, nižanju socialne varnosti in še marsikaj  odpirajo 
dodatna vprašanja,  pri  ljudeh pa  vzbujajo nelagodje in zaskrbljenost. 

Direktor našega Instituta prof. dr. Jadran Lenarčič se je odzval na naše vabilo, da nam pojasni sedanje 
stanje IJS  in posledice varčevalnih ukrepov vlade (ZUJF) v letošnjem letu. Kaj natančno bo prineslo leto 
2013, se še ne ve. 

Glede na vsa predvidevanja in ugibanja, kaj natančno namerava vlada objaviti v četrtek, 4. 10. 2012, na 
sestanku, kamor je povabljen tudi naš direktor, le-ta sedaj še ne more dati natančnejših podatkov. 

Direktor je pojasnil, da je sedanja finančna slika IJS negativna in da se bo do konca leta primanjkljaj še 
povečal, vendar predvideva, da naj za letošnje leto večjih posledic ne bi bilo. Zaskrbljujoče je v kolikšni 
meri se bo težnja zniževanja prihodkov  v naslednjem letu nadaljevala. Skrbi ga in nas vse skupaj, ker se 
projekti zapirajo oz. končujejo, novih razpisanih projektov ni oziroma so preloženi na poznejše termine. 

Direktor se zaveda negotove in težke situacije v prihajajočem letu, zato poziva k varčevanju v največji meri. 
Stroški obratovanja ustanove (elektrika, čiščenje, varnost, kurjava, voda) se ne morejo ukiniti. Znižali so se 
že materialni stroški, predvsem pa tudi nakup raziskovalne opreme. Direktor poziva vodje odsekov, naj se 
potovanja na konference skrčijo na najnujnejše število udeležencev. 

Direktor je pojasnil, da se je število zaposlenih na IJS prvič po petih letih zmanjšalo. Dne 31. decembra 
2007 je bilo zaposlenih na IJS 855 ljudi, 31. decembra 2011 981, 30. septembra letos pa 945 ljudi. 
Zmanjšanje je posledica ZUJF (upokojitve), delo zaradi zaključujočih obveznsoti MR, ki se žal na IJS ne 
morejo nadalje zaposliti. Prvi mladi raziskovalci, ki naj bi jih bilo letos 36, se bodo zaposlili šele konec leta, 
saj je vlada za njih dodelila sredstva z zamikom. 

Direktor nas je, da je pri prevedbi v nov plačni sistem prišlo do nerazmevanja pri napredovanjih (nista bila 
hkrati upoštevana vertikalno in horizontalno napredovanje) pri nekaterih znanstvenih nazivih. 
Pomanjkljivosti bo IJS posameznikom odpravil v najkrajšem času. 

  

1.            Pregled in potrditev zapisnika seje z dne 19. 9. 2012 



Potrdili smo vrstni red  obravanvanih točk in pregledali  ter  potrdili zapisnik seje z dne 19. 9. 2012 brez 
pripomb. 

  

2.  Tekoče zadeve: 

a) Poročanje z GO in OO (poročala sta I. Zajc, ki se je seje  GO SVIZ udeležil 25. 10. 2012, in M. Štraus, ki se 
je seje OO Ljubljana in okolica udeležila 26. 10. 2012  ). 

Dne 25. 9. 2012 je na sedežu SVIZ Slovenije v Ljubljani potekala 13. (izredna) seja Glavnega odbora 
SVIZ, 26. 9. 2012 pa je na Pedagoški fakulteti v Ljubljani potekal sestanek zbora Območnega odbora 
SVIZ Ljubljane in okolice. 

Na obeh sejah so glavni tajnik SVIZ Branimir Štruklj in strokovne službe udeležence seznanili o 
aktualnih dogodkih, ki jih vlada namerava uresničevati v bližnji prihodnosti, o nameravanih 
odpuščanjih v javnem sektorju ter o spremembah  in dopolnitvah Zakona o pokojninskem in 
invalidskem zavarovanju, Zakona o delovnih razmerjih in Zakona o urejanju trga dela. 

Ob napovedi ponovnih ostrih rezov in odpuščanja zaposlenih v javnem sektorju so se članice in člani 
Glavnega odbora SVIZ  in OO Ljubljana in okolica seznanili z aktualnim dogajanjem na tem področju in s 
politiko šolske oblasti ter se soglasno strinjali, da se bodo takoj, ko bi bila morda sprejeta odločitev o 
odpuščanju, ponovno sestali na izredni seji in se opredelili do nadaljevanja socialnega dialoga. 

Na seji  GO SVIZ sta strokovna sodelavka GO SVIZ za pravne zadeve Nadja Götz, na seji  OO Ljubljana in 
okolica pa Tone Seliškar članicam in članom odbora predstavila najpomembnejše predvidene spremembe 
Zakona o pokojninskem in invalidskem zavarovanju, Zakona o delovnih razmerjih in Zakona o urejanju trga 
dela ter posledice le-teh za članstvo. GO SVIZ in OO Ljubljana in okolica sta udeležence seznanila s 
potekom pogajanj na tem področju, kjer so podprli stališča SVIZ-a do omenjenih zakonov. Poudarjeno je 
bilo, da prinašajo predlagane spremembe pokojninskega zakona drastične spremembe predvsem 
pri  pravicah žensk (zlasti visokošolsko izobraženih), in sicer zaradi podaljšanja delovne dobe, ukinitve 
časovnih bonusov za otroke za večino žensk in ukinitve dodane dobe za čas študija. Poudarjeno je bilo še 
problematično, tako rekoč brezpravno obdobje petih mesecev, ko bi lahko delodajalci iz kakršnega koli 
razloga prekinili delovno razmerje z zaposlenim. 

b) Predvidene reforme in odpuščanje 

Glede na tčk. a) je IO SVIZ /IJS sprejel sklep, da se z radikalnimi rezi v pravice delavcev, z odpuščanjem in 
nižanjem plač ne strinjamo in se pridružujemo SVIZ Slovenije v prizadevanjih proti drastičnim ukrepom 
vlade. 

c) Zapleti na UNI LJ z drugimi sindikati in sindikalno konferenco 

M. Gams je opozoril, da na UNI Ljubljana deljuje sindikat, ki ima svoje interese in poglede na delovanje 
visokega šolstva in znanosti in je močna konkurenca SVIZ-u. Seznanil nas je, da imajo v povprečju naši 
raiskovalci nižje plače kot visokokvalificirani pedagoški delavci na univerzi. 

d) Izračuni, proračun 

Glede na dejstvo, da vlada pripravlja proračun za naslednje leto 2013, in ker vemo, da vlada namerava 
varčevati tudi pri  plačah, je G. Kramberger pripravil grafe (spodaj), ki prikazujejo drastično nižanje plač v 
zadnjih 10 letih, s čimer se seveda IO SVIZ/IJS ne strinja. 

Ugotovitve G. Krambergerja: 

•             Plače na IJS krepko zaostajajo za inflacijo, pa tudi za  pokojninami in primerljivimi poklici. 



•             Plače v raziskavah strmo padajo glede na povprečno plačo (toliko o družbi znanja), žal pa IJS pada 
tudi glede na druge raziskovalne ustanove (toliko o odličnosti IJS, ki se v tem pomembnem parametru nikjer 
ne vidi). 

•             SVIZ je precej dobro zaščitil šolnike, nas pa precej manj. 

Skratka, porazni rezultati za nas. 

  

Graf a): Indeks rasti plač v obdobju od januarja 2002 do septembra 2012 

  

Graf b) in Graf c): Indeks rasti plač v panogah, ki jih zastopa SVIZ, in kjer so raziskave in razvoj med najbolj 
nazadujočimi 

  

Graf d) in Graf e) prikazujeta močan linearen padec plač v zananosti in razvoju od leta 2001 do danes. 

  

  

  

  

  

e) Kandidiranje za svet vlade v  vladnih pogajanjih 

Ker sedanjemu svetniku za znanost v Vladi RS poteče mandat, je M. Gams poročal, da so mu nekateri 
njegovi kolegi predlagali, naj kandidira na to mesto.  SVIZ/IJS ga pri prizadevanjih, da postane svetnik za 
znanost v Vladi RS, podpira, vendar ni pristojen, da posreduje  vladi predloge o kandidaturi za svetnika. 
Ker SVIZ Slovenije interesno zastopa B. Štrukelj, ki ravno tako kandidira v svet Vlade RS, mora M. 
Gamsa  podpreti njegova interesna sfera oz. organizacija, kjer deluje, npr. Inženirksa akademija Slovenije. 

3.            Solidarnostna pomoč članici – sodelavki na U4 

Obravnavali smo solidarnostno pomoč sodalavki z odseka U4, ki je predložila dodatna dokazila. IO SVIZ/IJS 
je sodelavki soglasno odobril solidarnostno pomoč v znesku 250,00 EUR. Solidarnostna pomoč bo 
nakazana v najkrajšem času. 

4.          Šolske knjige 

V letošnjem šolskem letu imajo naši člani 146 šoloobveznih otrok, za katere smo planirali 5.000,00 EUR. 
Da bi vsak otrok prejel  40,00 EUR za nakup šolskih potrebščin, bomo dodaten znesek  prerazporedili iz 
nenamensko razporejenih sredstev za letošnje leto. Znesek za šolske knjige je bil nakazan 3. 10. 2012. 
Celoten strošek sindikaja je torej 5.840,00 EUR. 

5.          Izlet 

Jesenski 2-dnevni izlet v Budimpešto, ki ga je predlagala in pregledala komisija  v sestavi Z. Jernejc, B. 
Žerfran, D. Zupančič in A. Štante, bo izveden med 6. in 7. oktobrom 2012, ker se je na izlet prijavilo 
zadostno število članov. 

6.          Razno  



Nekateri sodelavci so nas prosili za povrnitev stroška za ogled razstave »Razkrita telesa«. IO SVIZ/IJS se je 
soglasno odločil, da stroškov za ogled razstave ne povrne, ker sredstva niso bila  planirana kot strošek v 
letošnjem letu. 

Tako kot vsa leta doslej bomo zaprosili direktorja za dodelitev sredstev v okviru danih možnosti za izvedbo 
božičnega obdarovanja otrok med 2. In 7. letom starosti naših  delavcev. Dogodek naj bi se izvedel 19. 12. 
2012 ob 17.30 v Peterlinovem paviljonu. Podrobnosti, kot so darila in igrica za otroke, je potrebno še 
doreči. 

Današnja seja bi morala potekati  na Reaktorju, pa smo jo zaradi vabila direktorju, da se udeleži naše seje, 
prestavili na osredno lokacijo IJS.  Predvidevamo, da bo naslednja redna seja na Reaktorju 17. 10. 2012. 
Natančen datum in kraj naslednje seje bosta poslana skupaj z vabilom. 

Seja je bila končana ob 16.30 

  

Naslednja seja bo predvidoma 17. 10. 2012 na Reaktorju. 

Sejo je vodil  M. Gams in sovodil G. Kamberger                                                                               Zapisala: 
Metka Štraus 

Ljubljana, 8. 10. 2012 

Poslano:               - vsem članom IO SVIZ/IJS 
                                - vsem članom NO SVIZ/IJS 
                                - predsedniku ZS IJS 
                                - članom UO IJS (delegiranih z IJS) 
                                - direktorju IJS 
                                - v. d. sekretarke IJS       
 


